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Municipis afectats pel
parc eòlic de la serra de
Ventalló han activat els
seus sensors de vigilància
en vista de la publicació en
el DOGC de l’estudi am-
biental aprovat ja fa més
d’un any. El parc eòlic de la
serra de Ventalló va rebre
l’aprovació ambiental el
març del 2011, en un mo-
ment en què el mapa eòlic,
que el deixava fora de
l’única zona de desenvolu-
pament prioritari de la de-
marcació (ZDP), ja estava
suspès cautelarment pel
Tribunal Superior de Jus-
tícia de Catalunya (TSJC).
Des de llavors, els ecologis-
tes han reclamat que es re-
tiressin els projectes de
parcs fora del mapa disse-
nyat pel tripartit, la Gene-
ralitat ha recorregut da-
vant del Tribunal Suprem
contra la suspensió del
mapa i han proliferat els
miniparcs de tres molins.

Des d’algun dels ajunta-
ments afectats, com és el
cas del de Viladamat, ve-
uen l’anunci com una revi-
fada de les intencions; des
d’altres, com el de Venta-
lló, es mostren més pru-
dents i no volen alarmar-
se “abans d’hora”, tot i que
han aixecat les orelles. Des
d’una entitat ecologista
com Salvem el Terraprim,
Carles Gorbs considera
que aquest és un senyal

que el projecte no està
mort del tot. “Ens reuni-
rem en els pròxims dies i
intentarem saber què ha
passat”, afirma.

En tots els casos dels
agents consultats no ve-
uen factible que ara ningú
es predisposi a fer un parc

d’aquestes dimensions en
un moment de crisi com
l’actual. El projecte de la
serra de Ventalló està im-
pulsat per l’empresa Enel
Green Power i preveu la
instal·lació de deu aeroge-
neradors de dos mega-
watts cadascun. ■

El govern no deixa morir el
parc eòlic de Ventalló

Joan Puntí
VENTALLÓ

MEDI AMBIENT

a Publiquen en el DOGC la declaració d’impacte ambiental de la instal·lació que preveia deu
aerogeneradors a Municipis i entitats ecologistes activen la vigilància arran de l’anunci imprevist

Zona on està previst que s’instal·li un parc eòlic a la serra de Ventalló ■ MAR VICENTE

01.03.07
El projecte bàsic inicial de
parc eòlic va començar el seu
camí el mes de març de l’any
2007.
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10
aerogeneradors. Aquest és
el nombre de molins previs-
tos en el projecte bàsic del
parc de la serra de Ventalló.

L’empresa Endesa, Cogene-
ración y Renovables SA va
impulsar des d’un inici el pro-
jecte, ara en mans d’Enel
Green Power España SL, que
va iniciar el seu recorregut el
març del 2007. La potència
total prevista era de 20 me-
gawatts, amb deu aerogene-
radors amb una potència de
2MW cadascun, que havien
d’anar situats sobre unes tor-
res d’acer d’una alçada de 68
metres amb un rotor de tres
pales de 90 metres cadascu-
na de diàmetre. La línia elèc-
trica d’evacuació afectava la
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La xifra

majoria dels municipis impli-
cats: Bellcaire, Ventalló, Vila-
damat, Albons i la Tallada
d’Empordà.

Les plataformes d’instal-
lació de cadascun dels aero-
generadors eren de 40 per
40 metres amb una ocupació
total d’uns 18.800 metres
quadrats segons el projecte
inicial bàsic. Les al·legacions
presentades durant el procés
d’aprovació ambiental van
apropar-se a les 700 i tots els
ajuntaments implicats van
emetre informes desfavora-
bles.
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Un projecte iniciat l’any 2007

Un recurs d’apel·lació del
ministeri fiscal i un de la
Generalitat van provocar
ahir al migdia que se sus-
pengui el judici que s’havia
de fer avui al matí per fal-
tes per lesions contra tres

Mossos d’Esquadra per
presumpta vinculació en
els incidents dels 16 de de-
sembre a la Universitat de
Girona (UdG). Els fets se-
ran resolts ara per l’Au-
diència de Girona.

Els recursos del fiscal i
el govern demanen que no
hi hagi cap judici, segons

diu l’advocat dels estu-
diants, Benet Salellas. Els
dos recursos presentats
contra la celebració del ju-
dici, previst inicialment
per a avui al matí (a 2/4 de
10) al jutjat d’instrucció
número 2 de Girona, de-
manen que no hi hagi cap
judici ni cap diligència de

la investigació, segons Sa-
lellas. Això faria que no es
tinguessin en compte les
denúncies presentades
pels manifestants en l’acte
de Lletres, en la celebració
de l’aniversari de la UdG.

Tres comandaments
Cal recordar que en el judi-
ci s’hauria de determinar
si un intendent, un sub-
inspector i un sergent de la
policia va donar ordres
perquè hi hagués la càrre-
ga policial. Després de
l’ajornament, els estu-
diants han respost pre-

sentant un recurs dema-
nant que el procés avanci,
però ara no per falta sinó
per un delicte contra “els
drets fonamentals (exer-
cici del dret de manifesta-
ció) i amb imputació a la
rectora, tal com s’havia de-
manat inicialment, com a
cooperadora necessària”,
argumenta l’advocat.

Els tres recursos (fisca-
lia, Generalitat i estu-
diants) seran resolts en els
pròxims mesos per l’Au-
diència de Girona. Salellas
espera així que es jutgi les
lesions dels alumnes. ■

UNIVERSITAT

L’acció dels Mossos a la
UdG passa a l’Audiència
J.F.
GIRONA

GIRONA

Campanya en
contra de la
despesa militar

L’Ajuntament de Roses ha
manifestat que en cap cas
dóna la raó a l’exregidor Joan
Esteve Danés pel cas de la se-
va barraca al paratge Mas de
l’Alzeda. L’Ajuntament ratifica
que la resolució d’alcaldia del
mes d’abril estableix que la
barraca és il·legal i il·legalitza-
ble, i que tot i la prescripció
de la infracció urbanística la
barraca queda fora d’ordena-
ció urbanística i no se’n pot
fer un ús residencial. ■ E.C.

La barraca de
l’exregidor, il·legal
i il·legalitzable

ROSES

L’Associació de Naturalistes
de Girona (ANG) no veu apro-
piat desenvolupar el polígon
industrial de Colomers, per-
què considera que és incom-
patible amb el pla territorial
de les comarques de Girona,
el text refós de la llei d’urba-
nisme i el catàleg del paisatge
de les comarques gironines.
L’ANG considera que el pro-
jecte previst en les normes
subsidiàries del 2006 és ara
obsolet. ■ REDACCIÓ

L’ANG, contrària
al nou polígon
industrial

COLOMERS

El conseller de Territori, Lluís
Recoder, es va comprometre
ahir davant l’alcaldessa de
Palamós, Teresa Ferrés, a de-
finir un calendari per liquidar
els diners que la Generalitat
deu al municipi pel pla de bar-
ris. Recoder va plantejar la
possibilitat que hi hagi algun
pagament addicional als 1,8
milions que el consistori rebrà
de la Diputació, en concepte
del deute de la Generalitat,
però treballen amb l’horitzó
del 2014. ■ E.A.

La ciutat pot rebre
més diners del pla
de barris enguany

PALAMÓS

Justícia i Pau, conjuntament
amb la Fundació per la Pau,
ha organitzat una campanya
de denúncia dels recursos
que s’inverteixen en despesa
militar en plena crisi econòmi-
ca mentre paral·lelament es
retallen les partides destina-
des a sanitat i educació. Jordi
Calvo, de Justícia i Pau; Martí
Terés, de la Fundació per la
Pau, i Jaume Pera, en nom de
les dues entitats, van presen-
tar ahir la campanya a la Casa
de Cultura de Girona. ■ N.A.

CUJEDA
Resaltado
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L’operador català de tele-
comunicacions Anxanet
ha invertit 500.000 euros
en infraestructures tecno-
lògiques per posar en mar-
xa un pla d’ajuts a les em-
preses gironines perquè
puguin tenir connexió a
internet de banda ampla

real. El pla, que s’anomena
Girona connectada, per-
metrà a les empreses que
s’hi acullin la instal·lació
gratuïta de les línies i la
utilització immediata de
la connexió amb internet
amb la capacitat que re-
quereixin. El pla s’allarga
fins al 31 de juliol.

L’anàlisi de diferents
estudis d’institucions ofi-

cials que revelen la ten-
dència creixent a l’ús de la
banda ampla va ser l’inici
d’aquesta iniciativa d’An-
xanet, que va detectar la
tendència a l’estalvi de
costos a través de la im-
plantació de la banda am-
pla, sigui amb la utilització
de la telefonia IP o amb el
teletreball. També es va
detectar que en un sector

clau per a l’economia giro-
nina com és el turístic la
demanda de connexions
Wi-Fi de qualitat ha passat
a ser el segon element a
considerar a l’hora de triar
allotjament, que els hote-
lers troben prioritari. A les
empreses i polígons indus-
trials, Anxanet els ofereix
una connexió amb unes
característiques tècni-

ques que sobrepassen les
de les ADSL convencio-
nals, tant en capacitat
com en cobertura, ja que
ofereix tants megabytes
com calgui, tant de pujada
com de baixada. La tecno-
logia que utilitza li permet
donar la màxima cobertu-
ra en punts on hi ha limita-
ció de cabal.

Anxanet és el primer
operador de telecomuni-
cacions amb capital i di-
recció catalans. L’opera-
dor neix de la trajectòria
dels grups Megatró, amb
seu a Cornellà del Terri, i
ADQA, de Vilanova i la Gel-
trú. ■

Pla d’ajuts d’Anxanet per donar
banda ampla a les empreses
J.G.
GIRONA Castell Peralada ha obtin-

gut per partida doble el
màxim guardó del Con-
curs Mundial de Brussel-
les. Tant el cava brut re-
serva com el vi negre tran-
quil 5 Finques 2007 han
obtingut una gran medalla
d’or, amb una puntuació
equivalent als 92-100
punts. ■

Imma Bosch
PERALADA

Premi per al cava
brut reserva de
Peralada

ls parcs aquàtics de les
comarques gironines
enceten aquesta tem-
porada 2012 amb efe-
mèride inclosa: dos

dels tres parcs que hi ha a la de-
marcació compleixen enguany
25 anys: l’Aquabrava de Roses i
l’Aquadiver de Platja d’Aro van
néixer l’any 1987. El més veterà,
però, és el tercer parc de la de-
marcació, el Water World de Llo-
ret de Mar, que va obrir les portes
el 1985. El fet que els parcs ac-
tuals hagin estat creats a mitjan
anys 80 i que no se n’hagin afegit
des d’aleshores confirma que
l’oferta queda consolidada: “Amb
tres parcs a les comarques de Gi-
rona, queda coberta l’oferta
d’aquest tipus de lleure”, confir-
ma Julià López-Arenas, director
dels parcs Water World i Aquadi-
ver. Tot i que el nombre d’usuaris
pot variar molt d’un any a l’altre,
Maribel López David, directora
comercial de l’Aquabrava de Ro-
ses, avalua en unes 140.000 el
nombre de persones que poden
visitar el seu recinte en una tem-
porada. Cap dels dos parcs que
enguany fan 25 anys estrena no-
va atracció aquest estiu: la tem-
porada passada va ser particular-
ment dolenta a causa de les pèssi-
mes condicions meteorològiques
del juliol i els parcs enceten el
2012 confiant que el temps els
serà més favorable. “El mes de ju-
ny és per escalfar motors”, expli-
ca Maribel López: l’obertura coin-
cideix amb el final de curs d’esco-
les i final de temporada de clubs
esportius, que vénen en grup
–des de l’Estat espanyol però

E
Esteve Carrera
GIRONA

ANIVERSARI · Dos dels tres parc aquàtics de les comarques gironines enceten temporada complint
25 anys TEMPS · Estan pendents de la meteorologia per superar la mala temporada passada

25 anys jugant amb l’aigua
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Turisme

també de l’estranger– a celebrar-
ho al parc. Al llarg d’aquests 25
anys, els parcs han anat ampliant
i modernitzant les atraccions i
els serveis i ofereixen amplis es-
pais (12 ha l’Aquabrava, unes 8
ha l’Aquadiver), amb activitats

prou diversificades per dedicar-hi
un dia sencer. Entre la vintena
d’atraccions aquàtiques que ofe-
reixen cada un d’aquests centres,
destaquen la piscina d’onades

més gran d’Europa i l’Octospeed
en el cas de l’Aquabrava de Roses,
o l’Splash Mountain, unes mun-
tanyes russes aquàtiques entre
les més grans del món de l’Aqua-
diver de Platja d’Aro. Unes atrac-
cions que en tots els casos es
completen amb zones de serveis,
restauració i àrees de pícnic.

Tarifes a mida
Un altre aspecte que tenen en co-
mú els parcs aquàtics és la mane-
ra d’establir el preu d’entrada als
recintes, ja que –mai millor dit–
els preus estan fets a mida: a ban-
da de les ofertes de grup que cada
parc ofereix, un dia en aquests
recintes costa uns 15 euros per
als usuaris d’entre 0,80 m i 1,20

m d’alçada, i de l’ordre d’uns 25
euros per a les persones que su-
peren 1,20 m d’alçada. Els usua-
ris de menys de 0,80 m d’alçada
tenen l’accés gratuït. Aquesta
manera original de definir les ta-
rifes d’entrada es basa en les nor-
mes de seguretat que regeixen
aquest tipus d’activitats i s’inspi-
ra en el model establert pels Es-
tats Units, país pioner pel que fa
als parcs d’atraccions. Amb tot,
els parcs solen aplicar també tari-
fes específiques per als més grans
de 65 anys. I és que aquesta és
una altra característica dels
parcs aquàtics: atrauen un públic
sense límit d’edat, que té com a
únic propòsit passar-ho bé jugant
amb l’aigua, ■

Els parcs Aquabrava (a l’esquerra), i Aquadiver compleixen 25 anys ■ EL PUNT AVUI
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Les tarifes d’accés  als
parcs aquàtics es
defineixen en funció de
l’alçada de l’usuari

El director general d’Agri-
cultura i Ramaderia del
Departament d’Agricultu-
ra, Ramaderia, Pesca, Ali-
mentació i Medi Natural,
Miquel Molins, va anun-
ciar ahir que a partir d’ara
l’Observatori de la Llet se-
rà del boví de llet i de carn,
qüestió que s’ha consen-
suat amb els sectors impli-
cats. Molins va fer palès
que “sobre aquests sectors
plana la incertesa de les
propostes de reforma de la
PAC, llançada per la Co-
missió Europea (CE), com
són, en el cas de la llet, la li-
beralització del mercat de
quotes lleteres a partir del
2015, o en el cas del boví
de carn la reducció de les
ajudes directes”, i va reite-
rar la posició totalment
contrària del departa-
ment sobre les dues qües-
tions. Els resultats de la
gestió econòmica de les
explotacions de vaques de
llet l’any 2011 a Catalunya
indiquen una conjuntura
caracteritzada per preus a
la baixa i rendibilitats
molt per sota de la mitjana
europea. La conjuntura
del sector del boví de llet a
Catalunya indica que, tot i
la reducció del nombre
d’explotacions a Catalu-
nya entre el 1992 i el 2011,
la mitjana de quota per
explotació s’ha incremen-
tat clarament, ja que ha
passat de 123.514 quilos
de quota a 702.668 quilos
de quota, un 569% més. El
ritme de tancament d’ex-
plotacions s’ha atenuat
darrerament, i el de l’evo-
lució de la quota tendeix a
l’estabilització. ■

Imma Bosch
GIRONA

L’Observatori
de la Llet
s’obre ara al
boví de carn

CUJEDA
Resaltado
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“Si les administra-
cions i la societat
civil no fan un es-
forç seriós i conti-
nuat per defensar
amb intel·ligència i
amb tenacitat els
guanys d’aques-
tes darreres dèca-
des, correm el pe-

rill que la nostra infraestructura cul-
tural es desfaci com una mitja i que
retrocedim fins a uns extrems dels
quals potser no podríem recuperar-
nos mai més.” Així de contundent
–amb les ungles i les dents, com li
agrada dir– es va mostrar Josep
Massot i Muntaner en l’acte de lliu-
rament del 44è Premi d’Honor de
les Lletres Catalanes, que es va ce-
lebrar ahir al vespre al Palau de la
Música Catalana.

El pare Massot va evidenciar
amb els seus propòsits inflamats
que és ben mereixedor d’aquest
guardó que concedeix anualment
Òmnium Cultural a personalitats
que han contribuït de manera nota-
ble i continuada a la vida cultural
dels Països Catalans. Una de les se-
ves principals preocupacions com a
mallorquí que és –la situació del ca-
talà a les Balears–, va ser un dels
punts forts del seu discurs que més
aplaudiments va encendre entre el
públic: “Em solidaritzo un cop més
amb tots el intents d’aconseguir
que el govern del president Bauzá
faci marxa enrere en els mesures
clarament lesives contra la nostra

llengua.”
Amb tot, el pare Massot no perd

la fe: “Malgrat totes les maltempsa-
des, sóc optimista respecte al futur
de la nostra llengua i la nostra cul-
tura, a les quals he dedicat tots els
meus afanys durant tota vida.” I no
ha perdut el temps. Damià Pons,
encarregat de fer el panegíric, va
parlar de la seva “immensa set de
coneixements”, la seva “laboriositat
inexhaurible”, que l’ha dut a escriu-
re més de cinquanta llibres i més de
mil articles, a banda de les aporta-
cions en volums col·lectius, una
obra “sempre oberta”, que consti-

tueix una mena d’“enciclopèdia so-
bre temes humanistes i catalans”.
Això sense oblidar la seva impor-
tant tasca al capdavant de les Pu-
blicacions de l’Abadia de Montser-
rat i de la revista Serra d’Or.

La presidenta d’Òmnium, Muriel
Casals, va començar el seu parla-
ment evocant les figures de Josep
Termes, Antoni Cayrol i Teresa Pà-
mies, desapareguts aquest darrer
any i també guardonats amb el Pre-
mi d’Honor, i va passar a denunciar
les agressions que rep la llengua a
l’ensenyament, tant a València com
a les Balears.“L’objectiu és exclusi-
vament debilitar tant com puguin
un idioma que, paradoxalment, és
el d’ells.” Davant la “llibertat lingüís-
tica” que propugna el govern balear
–representat ahir per la directora
general de Cultura, Isabel Cerdà–
Casals va enarborar: “La nostra lli-
bertat és la nostra llengua.”

La presidenta va instar els cata-
lans a mantenir viu el compromís
mostrat amb la llengua catalana,
una llengua i una cultura que “cal
reivindicar d’una punta a l’altra del
nostre llarg país” per no cometre un
“suïcidi lingüístic i cultural”.

L’acte va incloure l’actuació es-
pecial de l’Escolania de Montserrat,
que va interpretar entre altres te-
mes el Virolai, “símbol per antono-
màsia de Montserrat”, segons Mas-
sot. El cant d’Els segadors va cloure
la vetllada, un himne, per cert, so-
bre el qual el pare Massot promet
aviat noves revelacions.
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Alerta de desfeta

El pare Massot rebent ahir el Premi
d’Honor de les Lletres Catalanes ■ J.R.

Valèria
Gaillard
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Barcelona

Floresta, del celler Pere
Guardiola de Capmany és,
segons el reputat somme-
lier Roger Viusà, el vi ideal
per escoltar en directe Els
Amics de les Arts en el con-
cert que oferiran el 14 de
juliol a la Ciutadella de Ro-
ses, dins del festival Sons
del Món, que organitza
Promo Arts Music. Viusà
va presentar ahir al vespre
els maridatges entre cinc
vins catalans i els cinc con-
certs de Sons del Món a Vi-
labertran i Roses, en un

acte que va tenir lloc a l’Es-
cola d’Hostaleria de l’Alt
Empordà, a Figueres.

El festival s’obrirà el 30
de juny a Vilabertran amb
Jorge Drexler, per al qual
Viusà ha seleccionat el Go-
tes del celler Porta del
Priorat. A més, el cuiner
convidat per preparar el
menú del sopar comple-
mentari serà Sergi Arola.
Per al concert de Marina
Rossell, el 7 de juliol a Vila-
bertran, Viusà aposta pel
Nívia de Mas Llunes. A Ro-
ses també hi actuaran Ma-
nuel Carrasco, el 21 de ju-
liol (Camino, del celler
Terra Remota) i Love of
Lesbian, el 27 de juliol, en
maridatge amb el Gran
Caus Blanc del celler Can
Ràfols dels Claus. ■

Cinc vins
‘musicals’
El sommelier Roger
Viusà tria els vins
dels cinc concerts
de Sons del Món

Xavier Castillón
FIGUERES

La presentació dels vins, ahir a Figueres ■ SONS DEL MÓN

L’escriptor Lluís Muntada va
parlar ahir de l’obra de Jorge
Luis Borges al Centre Cultu-
ral de La Mercè dins els actes
programats amb motiu de les
jornades Univers Borges. La
conferència de Muntada, ex-

pert coneixedor de l’obra de
l’escriptor argentí, es va
complementar amb un tast
borgià conduït pel periodista
i gastrònom Salvador Garcia-
Arbós al claustre també de
La Mercè. ■ JOAN SABATER

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Univers Borges

GIRONA

Demà arrenquen les XI
Jornades d’Arqueologia de
les Comarques Gironines,
que tindran lloc durant
dos dies a l’Auditori Josep
Irla de l’Edifici de la Gene-
ralitat. De periodicitat bi-
ennal, enguany se celebra
el vintè aniversari d’a-
questa trobada d’experts
en la matèria, que si bé va
començar com una festa
de l’arqueologia gironina
s’ha hagut d’adaptar als

nous temps. I és que de les
desenes d’intervencions
arqueològiques d’alesho-
res s’han passat a cente-
nars anualment. Aquest
fet obliga a distribuir du-
rant 2 dies les comunica-
cions dels arqueòlegs.
Com a acte destacat, a
banda de l’apartat acadè-
mic, dissabte, a les quatre
de la tarda, es farà una visi-
ta guiada a l’oppidum-
castellum de Sant Julià de
Ramis.

Aquest any, la comissió
organitzadora de les jor-
nades arqueològiques la
formen Susana Manzano,
Aurora Martín, Montser-
rat Mataró i Josep Maria
Nolla. ■

Girona acull demà
les XI Jornades
d’Arqueologia
de la demarcació

Jornades
d’arqueòlegs

J.C.L.
GIRONA

L’Ajuntament i el Patro-
nat Call de Girona han de-
cidit emprendre unes
obres de millora arquitec-
tònica als baixos del Cen-
tre Bonastruc ça Porta, al
carrer de la Força, número
8. La recerca realitzada al
seu entorn ha posat de
manifest l’interès i la im-
portància d’uns espais que
tenen valor tant per a la
història jueva de la ciutat,
com per a la percepció, el
coneixement i la difusió
actual del Call. En aquests
espais s’ubicaran les noves
sales temporals i d’exposi-
cions que serviran alhora
de sala polivalent. ■

Redacció
GIRONA

S’inicien les
obres de
millora del
Call de Girona
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Cap a casa!

ANTONI MAS I BOU. CASSÀ DE LA SELVA.

A un servidor no li interessa viure en un
país capdavanter en futbol, tenis, cotxes, mo-
tos o qualsevol altra d’aquestes disciplines
esportives que només serveixen per hipno-
titzar el personal. Jo voldria un país que des-
taqués per uns drets socials ben consolidats
i un bon nivell cultural. Per això, m’impor-
ta un rave el que faci la selecció espanyola.
Encara més, el meu desig seria que els en-
viessin cap a casa com més aviat millor. Així
m’estalviaria l’escarni de veure com acaben
d’omplir les butxaques d’aquests privilegiats,
que ja cobren uns sous prou escandalosos
dels seus clubs, mentre hi ha tants aturats i
gent que passa gana. I no diem de la colla de
galifardeus que xalen a la llotja mentre s’en-
sorra tot plegat. 

Zonificació escolar
a Roses

SÍLVIA USEROS I MOYANO. REGIDORA D’ENSENYA-

MENT DE L’AJUNTAMENT DE ROSES.

En referència a la carta signada per la se-
nyora Catalina Garrido i publicada en
aquesta mateixa secció el passat divendres
 de juny, com a regidora d’Ensenyament
de l’Ajuntament de Roses, aproAto aquest
espai per concretar alguns aspectes. 

L’Ajuntament de Roses, a través de l’OA-
cina Municipal d’Escolarització, desenvo-
lupa un paper informatiu i de guiatge de les
famílies en els processos d’escolarització
dels seus Alls i Alles, sense ser en cap mo-
ment l’administració encarregada d’establir
les normatives aplicables en aquests pro-
cessos. Així doncs, des de l’Ajuntament s’in-
forma dels criteris d’admissió de l’alumnat,
què cal fer per sol·licitar plaça escolar, quins
passos s’han de seguir en el procés de pre-
inscripció i matriculació, etc., mentre que
els criteris, i en general la normativa d'ad-
missió de l’alumnat a les escoles, és compe-
tència de la Generalitat de Catalunya. 

El fet que Roses es compongui d’una
zona escolar única, on no es prioritzen, per
tant, criteris com la proximitat entre el do-
micili de residència de l’alumnat i el centre
escolar assignat, és un reBex de la normati-
va abans esmentada. De fet, des de l’Ajun-
tament hem presentat reclamacions tant a
la mateixa Generalitat com Ans i tot al sín-
dic de greuges de Catalunya per aquest fet,
sense resolució favorable Ans al moment. 

En l’entrevista que vàrem mantenir el
passat dia  de juny amb la senyora Garri-
do, com bé diu, se li proposà l’ús del trans-
port escolar per a la realització dels despla-
çaments amb l’escola més llunyana al seu
domicili, així com una altra opció. Consi-
derant que un dels seus Alls estarà escola-
ritzat a prop del seu domicili i l’altre a uns
. metres, se li oferí també la possibilitat
de comprovar la disponibilitat de places a

la llar d’infants municipal situada al costat
del centre que li ha estat assignat al seu All
gran, amb la intenció d’evitar les molèsties
que pot comportar tenir cada infant escola-
ritzat en un punt diferent del municipi.

D’aquesta manera, des de l’Ajuntament
de Roses hem ofert a la senyora Garrido to-
tes les possibilitats que són a les nostres
mans per fer front a situacions com l’expo-
sada, atesos l’actual normativa aplicable i el
règim competencial en matèria d’ensenya-
ment a què feia referència anteriorment. 

Tot i així, resto a la seva disposició, així
com a la de la resta de famílies del munici-
pi, per a qualsevol consulta o aclariment
que puguin necessitar. 

La millor inversió
d’un Govern

ENRIC BARRULL CASALS. GIRONA.

El VI Congrés Mundial de Famílies, que
ha tingut lloc l’últim cap de setmana de
maig, va reclamar a les autoritats polítiques
la posada en marxa, de manera urgent, de
programes que afavoreixin la maternitat i
les famílies. I és que és preocupant, la nos-
tra societat, en ple hivern demogràAc, s’en-
fronta a un fosc esdevenidor amb els índexs
de natalitat sota mínims i un envelliment
galopant que esgota recursos i reserves eco-
nòmiques. 

Només els governs que inverteixin en la
família i en la cultura de la vida podran as-
segurar-se la supervivència. Estic conven-
çut que invertir en família és la millor in-
versió que pot fer un Govern, també en
temps de crisi.

Salvarem els bancs,
i ara què?

FRANCESC BUIXEDA CABRÉ. GIRONA.

Després de donar-hi moltes voltes, no
dient la veritat, molt perdre el temps i els di-
ners, Analment Europa ens intervé; segons
el Govern central solament es tracta d’un crè-
dit d’una molt respectable quantitat, que de
moment encara no se’ns ha dit en quines
condicions, ni amb quin tipus d’interès ni
amb quin termini de devolució. 

Bé, si es resol el problema bancari, és a dir
paguem les seves pèrdues per haver-se im-
plicat en la bombolla immobiliària, per l’a-
varícia de guanyar més, per tant responsa-
bilitat total d’ells, esperem que no ens toqui
pagar a nosaltres els plats trencats. L’Estat su-
posem que tindrà prou seny com per no in-
vertir-hi a càrrec nostre, ja prou ens ho co-
bren tot (comissions, liquidacions, mante-
niments, etc.) als comptes que hi mantenim.
Esperem que no abusin més dels impagats
hipotecaris, prou desgràcia tenen els afec-
tats, i que acceptin la dació en pagament del
deute, en les seves previsions de pèrdues ja

ho deuen haver tingut en compte, oi?
També esperem que aquesta intervenció

europea afecti i controli solament les enti-
tats bancàries, que força maldecaps ens
porten, senyors del Govern. Suposem que
així ho deuen haver negociat, i que no ens
afectaran amb increments d’impostos i re-
tallades, que ja n’hi ha prou d’aquest color;
ara els toca a vostès i a ells estrènyer-se el cin-
turó i ben estret, perquè no sé si n’estan al
corrent, però la gent ja fa cua als bancs dels
aliments, a les parròquies i als contenidors
de la brossa per subsistir.

A partir d’ara, se suposa que sota el con-
trol europeu que potser era necessari, els
bancs començaran a Anançar als autò-
noms, empreses i particulars, per aixecar d’u-
na vegada per totes el nostre país, que ja ens
toca; si no ho fan, entre tots haurem d’im-
posar, pels mitjans democràtics adients, al-
tres directives tant a la classe política com als
banquers.

Prohibit jugar a pilota

RUTH MOLINA CELEMIN. GIRONA.

S’ha posat de moda últimament, en pla-
ces i parcs, posar un cartell en el qual s’alerta
que s’hi prohibeix jugar a la pilota. Com sol
passar quan s’aplica una norma, hi ha di-
versitat d’opinions, uns en contra i altres a
favor. A la plaça Antoni Gaudí de Salt hi ha
un conBicte per aquest motiu, en el qual al
Anal els que surten perjudicats per aquest
problema són els nens. Quan jo era petita,
vivia en una barriada on els nens jugaven ale-
grement al carrer, era una època en què la
natalitat era molt alta, així que érem molts
i m’imagino que devíem fer molt soroll: ju-
gàvem a la pilota, a les cordes, a les gomes,
a la xarranca i a un munt de jocs, sense que
ningú ens digués res i molt menys ens ho
prohibissin. 

Però el més greu de tot és que un mosso
d’esquadra li digués a la meva neboda, que
només té  anys, que l’anava a multar amb
 , com si fos una delinqüent. On hem ar-
ribat? Amb la inseguretat que hi ha en
aquest país, amb els delictes que es come-
ten, és normal que uns policies es dediquin
a amenaçar unes criatures de multar-les per
jugar a la pilota? 

Els nens són això, simplement nens! I ho
han estat des dels començaments de la hu-
manitat, i com a tals no entenen de multes,
ni de prohibicions, l’únic que volen és jugar
i divertir-se, no comprenc que diguin que són
salvatges, que són mal educats, que fan
molt soroll i que molesten, o que diguin que
tots són iguals, això és generalitzar sense mo-
tiu, i com que jo he estat nena, i probable-
ment feia el mateix, mai entendré que uns
adults prohibeixin jugar a uns nens. Veure’ls
jugar, riure, divertir-se, saltar, fer soroll i
sentir aquesta felicitat i aquesta innocència,
a mi personalment i imagino que a moltes
persones també, m’omple de vida.

Cartes
Les cartes que els lectors enviïn a aquesta secció han de ser originals i exclu sives i han d'arribar 

mecanografiades (amb una extensió màxima de 20 línies), signades, amb el número de DNI, 
adreça i telèfon de l’autor. No es publicaran cartes signades amb pseudònim ni amb inicials.

LES CARTES ES PODEN ENVIAR PER CORREU ELECTRÒNIC, A L'ADREÇA opinio.diaridegirona@epi.es.

SENSE DENTS

euro, tan alegre 8ns ahir, s’està
ensopint com una planta mús-
tia. Agafem de la caixa un bit-
llet de  per anar a comprar i

sembla que portem a la mà la fulla d’un
enciam mort. I quan el forner ens torna el
canvi en bitllets de cinc, és com si ens lliu-
rés quatre ocells agonitzants, amb el coll
trencat, que potser no arribin amb vida
8ns a la pollastreria. L’euro, recorden?,
aquell cadellet 8nancer el naixement del
qual va produir tanta alegria mediàtica,
resulta que és idiota i que té mala salut,
com els 8lls de les famílies reials en les
quals es practica l’endogàmia. En a penes
deu anys n’ha envellit cent. No hi veu, no
hi sent i li fa pudor l’alè com l’agonitzant
en l’estómac del qual s’estanquen els almí-
bars medicinals. 
Té un la impressió que l’euro no val res.

Si valgués, no el descarregarien sobre
Bankia, per posar un exemple, d’aquesta
manera, a cabassos, com qui bolca un ca-
mió d’escombraries sobre el fangar de l’a-
bocador. El caviar val molt perquè és es-
càs, igualment com la tòfona o l’or. De
l’euro en canvi se’n parla per milers de mi-
lions. Cinquanta mil milions per rescatar
Grècia, cent mil milions per rescatar la
banca espanyola, i un milió dos-cents mil,
per cert, per compensar Rato del forat que
ens ha deixat. 

Pensa un en els seus estalvis, dipositats
al banc de la cantonada, i resulta que ja no
són els estalvis d’un, ja no són el resultat
d’una vida de treball i totes aquestes coses
que es diuen, sinó un conjunt de mostres
orgàniques destinades a l’anàlisi clínica,
trossos de teixit per a una biòpsia de resul-
tats terrorí8cs. I el banc on guardem els
estalvis és aquest frigorí8c que no funcio-
na, aquesta nevera vella a la qual s’encén
el llum quan la tanques i se li apaga en ob-
rir-la i que congela on hauria de refredar o
refreda on hauria de congelar. L’euro ens
ha mostrat de sobte la seva cara trista,
com quan el pallasso es treu el maquillat-
ge i apareix al darrere un funcionari del
riure, un paio necessitat i fúnebre que
menja per sopar mongetes tendres ofega-

des. La pesseta era trista, per
descomptat, feia ferum de col
llombarda bullida i de cols de
Brussel·les, però l’euro s’ha

quedat sense dents, po-
bre, en plena joventut.

L’

Juan José
Millás
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«L’euro ens ha mostrat de sobte la
seva cara trista, com quan el
pallasso es treu el maquillatge
i apareix un funcionari del riure»

n total de  milions d’euros
per soterrar el tren conven-
cional al seu pas per Girona.
Una xifra que mareja. A més,

 milions per enderrocar l’actual via-
ducte. Aquests diners podrien ser
més perquè estan calculats a partir
del projecte redactat el . En

el cas que el projecte s’executés hem de
tenir clar també que les obres podrien
durar 8ns al . El barri de Sant Nar-
cís i la zona del Parc Central tornaran a
patir les conseqüències d’uns treballs
que, com tots, són molestos. Arribats a
aquest punt caldria pensar i analitzar si
realment val la pena soterrar el tren i,
sobretot, gastar-se aquests diners. L’al-
ternativa d’apro8tar el túnel del TAV
està sobre la taula i, tot i que és difícil,

no es pot descartar. Pensem que diària-
ment podrien passar tres o quatre trens
per la línia de l’alta velocitat. La resta es
podria omplir amb el tren convencio-
nal. No ens enganyem: agafar un tren
d’alta velocitat serà car, molt car. Si ara,
amb una autèntica tartana, es paga el
que es paga per anar a Barcelona i es
tarda una hora i mitja per fer el trajecte,
amb alta velocitat serà caríssim. Per
tant, millor replantejar-ho tot.

U

UNES XIFRES
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